
 
Kuru-neuvoston lausunto perintövarojen kohdentamiseen 
 
Kuru-neuvosto 19.04.2023 § 5    
      
 
 
Valmistelija Hyvinvointipäällikkö Suvi Saarinen 

 
Ylöjärven kaupungin perusturvalautakunnan päätöksen (77§, 22.11.22) 
mukaisesti YL koodi 372 perintövarojen hallinnointi siirtyy 1.1.2023 
Hyvinvointilautakunnalle. Mikäli käyttösuunnitelma on toteutunut 
suunnitellusti, siirtyy varoja yhteensä 324 051 €. 
 
Perintövaroilla (YL koodi 372) on tuettu säännöllisinä palveluina Kurun 
alueen ikääntyneille henkilöille auraus- ja hiekoituspalvelu ja 
asiakaskuljetuksia harrastustoimintaan sekä asiointimatkoja erillisen 
palvelukuvauksen mukaisesti. Kyseiset palvelut ovat säännöllisesti 
toteutuvia ja jatkuivat sivistysjohtajan viranhaltijapäätöksellä (§ 1/2023) 
30.6.2023 asti. Lisäksi kulttuuriryhmä ja topoteekin katselutilaisuudet ovat 
jatkuneet kevään ajan. 
 
Yhteinäisten käytänteiden mukaisesti YL koodi 372 perintö- ja 
lahjoitusvarojen kohdalla käyttösuunnitelma ja käyttö raportoidaan 
jatkossa hyvinointilautakunnalle (KAUPHALL 11.02.2019 § 53). 
Käyttöönottosuunnitelma käsitellään seuraavassa hyvinvointilautakunnan 
kokouksessa. Käyttösuunnitelman laatimisen yhteydessä arvioidaan nykyisten 
palvelujen jatkuminen. 
 

Esittelijä Puheenjohtaja 
 

Päätösehdotus Kuru-neuvosto antaa lausunnon vapaa-aikapalveluille perintövarojen 
kohdentamisesta. 
 

Päätös Neuvosto kuuli Hyvinvointipäällikkö Suvi Saarisen tarkennusta 
perusturvalautakunnasta siirtyneiden perintövarojen 
käyttöönottosuunnitelmasta ja raportoinnin periaatteista. Nämä on nyt 
yhtenäistetty hyvinvointilautakunnan toimintaperiaatteiden mukaisesti. Lisäksi 
tarkennettiin hyvinvointia tukevien kotikäyntien lopettamisen perusteita, sillä 
kyseessä on sosiaali- ja terveydenhuollon palvelu. 
 
Neuvosto keskusteli nykyisten palvelujen ja tapahtumien jatkosta 1.7.2023 
alkaen. Nykyisistä palveluista lumityöt sekä kulttuuritapahtumat saivat 
kannatusta ja niiden toivotaan jatkuvan tulevassa 
käyttöönottosuunnitelmassakin. Kulttuuriryhmä ja valokuvien 
katselutilaisuuksien toivotaan olevan mahdollisimman laajasti alueen asukkaiden 
saavutettavissa, ei vain suljettuja tilaisuuksia. Nykyisistä palveluista asiointi- ja 
virkistysmatkojen jatkamista ei kannatettu. Perusteluina kielteiselle kannalle ovat 
päällekkäisyys palveluliikenteen kanssa sekä palveluliikenteen laajempi 
asiakasryhmä. Mikäli kuljetuspalvelu päättyy, neuvosto näkee tärkeänä 
palveluliikenteen kehittämisen alueen asukkaiden toiveiden mukaisesti ja 
lisättävän mahdollisuuden kulkea uimahallille ja kauppakeskus Eloon.   
 
Neuvostossa toivottiin, että tulevissa käyttöönottosuunnitelmissa painopiste olisi 
pitkäaikaisemmissa investoinneissa ja pienempi osa palveluinvestoinneissa. 



Lisäksi uusissa palveluissa voisi hyödyntää ylisukupolvisia ratkaisuja ja esimerkiksi 
lopetettujen kotikäyntien sijaan miettiä nuorten työllistämistä vastaavanlaisen 
palvelun tarjoamiseksi. 
 
Neuvosto esittää hyvinvointilautakunnalle, että perintövarojen 
käyttöönottosuunnitelmaa varten perustetaan työryhmä, jossa Kuru ja 
vanhusneuvostojen edustus. Työryhmätyöskentelyn rinnalla suositaan osallistavia 
menetelmiä, jossa kurulaiset pääsevät mukaan suunnitteluun. 
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